
Sitno dnia, 17 czerwca 2019 r. 

Protokół  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Sitno 

w dniu 17 czerwca 2019 r. 

 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1. Lech Brzozowski – Przewodniczący  

2. Krzysztof Blaszka – Członek 

3. Jan Andrzej Ryszczuk – Członek  

Goście zaproszeni: 

1. Krzysztof Seń – Wójt Gminy Sitno 

2. Teresa Baran – Koordynator Placówek Oświatowych 

3. Krzysztof Prokopowicz – Podinspektor ds. Obsługi Rady Gminy, Samorządu i Archiwum. 

 

Komisja Rewizyjna w dniu 17 czerwca 2019 r. zajęła się tematem protokołu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji oświatowej, pismem skierowanym przez 

dyrektorów do Rady Gminy Sitno w sprawie pozostawienia dotychczasowego stanu 

dowożenia oraz przyjrzała się petycji w sprawie sprzeciwu ustalenia lokalizacji dla inwestycji 

„budowa stacji transmisyjnej”. Petycja złożona i podpisana została przez 138 mieszkańców 

Stabrowa. Mieszkańcy Stabrowa wyrażają stanowczy sprzeciw wobec planów budowy stacji 

nadawczej w centrum ich miejscowości w bezpośrednim sąsiedztwie budynków 

mieszkalnych. Dalej na spotkaniu Pani Teresa Baran w sposób szczegółowy wyjaśniła 

kwestię dowożenia, poinformowała o tym, że w dalszym ciągu dopracowywany jest temat 

dowożenia dzieci do szkół. Dzieci są odbierane i odwożone na wyznaczone przystanki. 

Zaznaczyła, że dążą do wyznaczenia przystanków w ościennych gminach jak i w mieście 

Zamość. Przystanki zostałyby dopracowane tak żeby autobus nie musiał przejeżdżać na 

koniec innej gminy tylko do granicy bądź do najbliższego przystanku poza granicą naszej 

gminy. W czasie dowożenia opieką nad dziećmi prowadzą pracownicy obsługi szkół. Na tę 

chwilę trwają prace nad nowym regulaminem w którym to znajduje się kilka nieścisłości. 

Pani Teresa Baran stwierdziła, że będzie starała się to wyjaśnić z Radcą Prawnym. Regulamin 

określa także opłaty za wyjazd autobusu z innym przeznaczeniem niż dowożenie dzieci do 

szkół. Dyrektorzy zgodnie z regulaminem powinni pobierać opłaty w kwocie 2 zł do 50 km 

powyżej 5 zł od rodzica, który to wyraża zgodę na wyjazd dziecka na przykładową 

wycieczkę. Takie sytuacje nie miały miejsca owszem dyrektorzy zbierali opłaty, ale nie 

przeznaczali je na dodatkowe dowożenie tylko na zakup pomocy, artykułów szkolnych itp.  

i tu także trzeba zakwalifikować to jako nieścisłości, bo Dyrektorzy powinni zbierać środki na 

konkretny wyjazd wpłacając je na konto gminy. Pani Teresa Baran zajęła stanowisko  

w sprawie dowożenia dzieci z poza terenu gminy. Przyznała, że powinno się dowozić dzieci  

z gminy, ale jak występuje możliwość dowożenia dzieci z poza gminy to jest za tym żeby to 

czynić, oczywiście w ramach rozsądku. Tak jak wspomniała wcześniej do najbliższego 

przystanku bądź wyznaczonego miejsca. Dalej zaznaczyła, że gmina ma obowiązek dowozić 

tylko i wyłącznie dzieci nie młodsze niż 5 lat, występuje możliwość, żeby gmina dowoziła 

dzieci młodsze, ale wtedy to Wójt Gminy odpowiada za te dzieci tym, że musi 

zagwarantować opiekę odpowiedni transport oraz przystosować autobus a to wszystko wiąże 



się z dodatkowymi kosztami. Kolejnym tematem, który Pani Teresa Baran przybliżyła 

Komisji to już wspomniany protokół kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji 

oświatowej. Okres objęty kontrolą od 01.01.2018 r. do 31.12.2018 r.  

W związku z powyższym zaznaczyła, że szkoły stowarzyszeniowe niezgodnie                    

z przepisami pobierały dodatkowe kwoty z gminy przyjmując dzieci do przedszkola do 3 r.ż. 

(w szczególnie uzasadnionych przypadkach wychowaniem przedszkolnym może także zostać 

objęte dziecko, które ukończyło 2,5 roku).  

Z protokołu wynika, że do Niepublicznego Przedszkola w Kornelówce zostało 

przyjętych 20 dzieci, które nie spełniły kryterium wiekowego (poniżej 3 roku życia) w tym             

2 dzieci, które miały ukończone 2,5 roku w dniu przyjęcia do przedszkola. Pozostałe dzieci 

nie ukończyły 2,5 roku życia.  

Dzieci te zostały zakwalifikowane do dotacji i wykazane w „ Rozliczeniu dotacji 

oświatowej otrzymanej z budżetu Gminy Sitno za 2018 r.” (ogółem 779 w tym 135 dzieci 

poniżej 3 roku życia). Przepisy Prawa Oświatowego i Statut Niepublicznego Przedszkola             

w Kornelówce nie przewidują możliwości objęcia wychowaniem przedszkolnym dzieci 

poniżej 2,5 r.ż. Objęcie ww. dzieci wychowaniem przedszkolnym jest niezgodne z zapisami 

Ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku – Prawo Oświatowe i Statut Niepublicznego Przedszkola 

w Kornelówce.  

Do oddziałów przedszkolnych zorganizowanych przy Szkołach Podstawowych 

uczęszczają dzieci 6 i 5 letnie w Zespole Szkół w Kornelówce. Dzieci 5 letnie uczęszczają do 

oddziałów przedszkolnych zorganizowanych przy szkołach podstawowych wraz z dziećmi                 

6 letnimi. Dzieci 5 letnie (299) zakwalifikowane zostały do dotacji razem z dziećmi 6 letnimi 

(264) w jednym oddziale przedszkolnym w wykazane łącznie (563) w „Rozliczeniu dotacji 

oświatowej otrzymanej z budżetu Gminy Sitno za 2018 r. Dzieci 5 letnie powinny być 

rozliczane w wysokości dotacji należnej dzieciom 5 letnim, natomiast dzieci 6 letnie wg. 

dotacji należnej dzieciom 6 letnim. Organ prowadzący (stowarzyszenie) przedstawił do 

otrzymania dotacji na dany miesiąc wszystkie dzieci, jako oddział przedszkolny w szkole 

podstawowej.  

 Pani Teresa Baran poinformowała również Komisję Rewizyjną o problemie, jaki miał 

miejsce ze sprawdzaniem arkuszy organizacyjnych szkół prowadzonych przez gminę. 

Poinformowała, że starała się, żeby arkusze organizacyjne zostały przygotowane w taki 

sposób, żeby to gmina nie została obciążona finansowo (nie dopuściła do zwiększenia etatów, 

godzin ponadwymiarowych, dodatkowych umów, nauczyciele zgodzili się na pracę                        

w niepełnych wymiarach). 

 Komisja Rewizyjna zapoznała się z powyższymi dokumentami. Podziękowała Pani 

Teresie Baran za szczegółowe omówienie spraw. 

 Na podstawie ustaleń pokontrolnych gmina występuje do organu prowadzącego który 

prowadzi Niepubliczne Przedszkole w Kornelówce o zwrot nieprawnie pobranej dotacji  

w wysokości łącznie 58 609,36 zł (dotyczy 2018 roku).  



 Komisja Rewizyjna otrzymała informacje, że jesienią br. planowana jest kontrola 

Stowarzyszenia z czterech poprzednich lat pobierania dotacji. 

Na tym protokół zakończono. 

   Przewodniczący  

Komisji Rewizyjnej 

                          Lech Brzozowski 


